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Partnerem Divadla U22 je

www.divadlou22.cz, www.kinoucko.cz | Změna programu vyhrazena. 

DIVADLO U22
 VÝBĚR Z PROGRAMU

OCHOTNÍCI

sobota 12. 10. 2024 od 19:30 hodin

CRY BABY CRY  
(DS J. K. Tyl Lomnice nad Popelkou)

autoři: Herecký kolektiv Švandova divadla 
režie: Renata Tomešová    
hrají:  V. Duštová, J. Barancová, B. Rajmová, 

I. Hrdličková, A. Barochová, L. Grabec

Lomnický ochotnický spolek z Podkrkonoší 
slaví 200 let od svého založení. Na svém kontě 
má bezpočet úspěšně odehraných her, s jed-
nou takovou přijíždí i k nám. Hra Cry Baby Cry 
je úspěšná komedie o tom, jak najít návod 
na štěstí. Pět různých žen se pod vedením 
mentálního kouče snaží zjistit, jak by mohly 
změnit svůj život. Co myslíte, podaří se jim to?

KONCERTY

pátek 6. 12. 2024 od 19:30  

ONDŘEJ HAVELKA  
A JEHO MELODY MAKERS
Ondřej Havelka a jeho Melody Makers hrají 
autentický swing 30. a 40. let minulého století. 
Repertoár je velmi široký, od sweet and hot, přes 
hollywoodské muzikály až po vrcholná čísla 
swingových big-bandů. Představení napodobu-
je ve všech detailech typické dobové způsoby, 
od kostýmů a účesů až po celkovou režii.
POZOR! Z provozních důvodů nastal přesun 
koncertu ze 4. 12. 2024 na 6. 12. 2024. Zakou-
pené vstupenky pro původní termín zůstávají 
v platnosti. Omlouváme se za vzniklé potíže.

POHÁDKY

sobota 5. 10. 2024 od 10:30 hodin

DOKTOR ZOO A KAČABA  
(Divadlo Absolon)

Rodinné představení pro děti naplněné kouzly, 
gagy, obrázky a písničkami. A kdo je Kačaba? 
Nikdo jiný než hubatá, přemoudřelá, žlutá, mlu-
vící „ponožka“, která si hned získala všechny 
děti. Proč ne, jsme stále na představení kou-
zelníka. 

sobota 19. 10. 2024 od 10:30 hodin

ŠÍPKOVÁ RŮŽENKA (Studio dell arte)

Představení klasické lidové pohádky založené 
na improvizaci a přímé spolupráci s dětmi, 
které mají možnost se do děje takto zapojit.

čtvrtek 10. 10. 2024 od 19:30 hodin   RÁNO POTÉ (Pantheon production)

autor: Peter Quilter 
režie: Martin Vokoun  
hrají: M. Tomešová, V. Vodochodský, L. Zedníčková, Z. Rohlíček, P. Dvořák

Šest scén mapujících vývoj vztahu jedné dvojice, šest různých rán odehrávajících se v jedné 
ložnici. Po jedné divoké noci se vedle sebe probouzejí Katka a Tomáš, kteří se náhodně 
seznámili ve frontě u kasy před kinem. Tomáš si nic nepamatuje, nicméně Katka mu detaily 
ráda připomene a netají se tím, že si s ním hodlá naplánovat budoucnost. 

středa 23. 10. 2024 od 19:30 hodin   KRÁLOVNY (SpoluHra)

autor: Michaela Doležalová, Roman Vencl 
režie: Petr Svojtka    
hrají: Vilma Cibulková, Jana Boušková / Martina Hudečková, Karolína Půčková

Komedie plná upřímného humoru, který drží člověka nad vodou v těch nejtěžších chvílích 
a pomáhá mu zdolávat i ty nejtěžší překážky. Tři ženy, které se sejdou v lázeňském pokoji, 
byly v nedávné době vystaveny zlomovým životním okamžikům a teď stojí před nelehkým 
úkolem – naučit se žít své nové životy. Kromě tohoto faktu však nemají společného vůbec nic. 

čtvrtek 7. 11. 2024 od 19:30 hodin  DOBŘE ROZEHRANÁ PARTIE (Divadlo Kalich)

autor: Stefan Vögel 
režie: Lída Engelová 
hrají: B. Hrzánová, R. Holub, L. Jurek, R. Tomeš / A. Holub, B. Mošnová

Hlavním hrdinou této konverzační komedie je stárnoucí vdovec Fred Kowinski, který pro-
padl pocitu, že nic v současném světě nemá smysl. Nechce ani nikoho vidět krom starého 
kamaráda s partií šachů. To vše ale jen  do okamžiku, kdy do jeho morousovitého života 
vstoupí temperamentní hospodyně Rozálie.

čtvrtek 14. 11. 2024 od 19:30 hodin PAN HALPERN A PAN JOHNSON  
      (Divadlo UNGELT)

autor: Lionel Goldstein 
režie: Ladislav Smoček 
hrají: P. Kostka a F. Němec

Komorní hra o zvláštním přátelství dvou starých mužů. Pan Halpern pochoval svou ženu 
a u hrobu se seznamuje s jejím dávným přítelem, panem Johnsonem. Oba starci se nad 
hrobem málem poperou, ale zvědavost jim nedá, a tak se vzájemně poznávají.

 
čtvrtek 7. 11. 2024 v 19:30 hodin   
Dobře rozehraná partie
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VÁŽENÍ A MILÍ SPOLUOBČANÉ, 

školní rok se nám pomalu rozběhl a léto 
definitivně končí. Pracovní tempo se ale, 
vyjma pár dnů dovolené každého z nás, na 
radnici nezastavilo.

Během prázdnin se pracovalo na mno-
ha věcech. Z těch školských mimo různé 
opravy a rekonstrukce škol či školek stojí 
za zmínku především dokončování stavby 
nové mateřské školy Nad Volyňkou. Tomu, 
aby do školky mohly vstoupit děti už 2. září, 
předcházelo skutečně ještě hodně práce. 
Všichni, kdo stavbu finišovali, si zaslouží 
velký dík. Od odborů výstavby, správy ma-
jetku a školství, přes samotné zaměstnance 
MŠ i paní ředitelku. Ti vše zdárně dotáhli 
do konce.

Pracovalo se ale i na jiných projektech, než 
jsou ty školské, ačkoli spolu úzce souvisí. Má 
myšlenka proměnit a využít prostory býva-
lého prostoru „Ponte“ na skutečné komunit-
ní centrum dostávala už z jara tohoto roku 

svou podobu. Začalo se s výměnou výkladů, 
pokračovali jsme narovnáním nájemních 
vztahů a úpravou vnitřních prostor. V tuto 
chvíli už je koncept „KCčko“ před dokon-
čením. Prostor prošel velkou proměnou 
a bude využíván jako skutečné komunitní 
centrum, prozatím především našimi dětmi. 
Jako první zde bude 2x týdně provozovat 
nízkoprahový klub nezisková organizace 
Neposeda z.ú. Detailně vám projekt nového 
komunitního centra představím v násled-
ném čísle UZ.

I v září jedeme na plné obrátky. Startuje 
další ročník participativního rozpočtování 
v našich základních školách. Koncept a cíl 
zůstávají. Lehce jsme inovovali na základě 
předchozích zkušeností (více str.13 UZ).

Zásadní v září však byly Dny zdraví Aleše 
Bendy, které již tradičně pořádá odbor so-
ciálních věcí a zdravotnictví pod vedením 
Mgr. Zdenky Žaludové. Tentokrát na téma 
duševní zdraví. Tohle téma je na tolik aktuální 
i pro naše děti. Proto jsem velmi ráda, že jsme 
v rámci těchto dnů dostali prostor realizovat 
už 2. kulatý stůl ke školství právě na toto téma. 
Podrobněji se o něm dočtete na str. 21 UZ.

Součástí dnů zdraví pak byla i otevřená 
interaktivní diskuse žáků 7.−9. tříd obou 
našich ZŠ s aktérkou časosběrného do-
kumentu o drogové závislosti – Mallory. 
Mallory je hrdinka, která se dokázala z této 
závislosti vymanit a odhodlaně se snaží vrá-
tit do běžného života. Jak lépe zajistit dě-
tem prevenci v této oblasti než konkrétním 
setkáním se s někým, kdo i poté, co sešel 
z cesty, našel nakonec tu správnou. A už 
do konce života bude svádět svůj vnitřní 
boj, aby se na té správné cestě udržel. Jsem 
ráda, že prostřednictvím PRAK z. s. Mallory 
pozvání přijala a s dětmi velmi živě disku-
tovala. Zpětná vazba od našich žáků byla 
velmi pozitivní, což nám ukázalo, že jdeme 
s osvětou správným směrem, a připravuje-
me další podobné programy.

Realizován byl rovněž další ročník Pěšky 
do školy i hasičské stezky a v neposlední 
řadě neopomenu zmínit, že se nám po-
dařilo téměř nemožné, a to (díky nepřízni 
počasí v den konání a varování ČHMU) 
přeložit plánovaný UhříněFEST kompletně 
a v nezměněné podobě na jiný den, než 
bylo plánováno. 

Věřím, že jste si ho dostatečně užili, a defi-
nitivně tak příjemně uzavřeli „dovolenkový 
mód“. Tentokrát jsme charitativní podtext 
jasně směřovali na sbírku oblastem zasa-
žených povodněmi. QR kód k možnému 
přispění naleznete na našich webových 
stránkách i sociálních sítích.

Na závěr ale přeci jen slova nejdůležitější, 
pochvalná, směrovaná našim dobrovolným 
hasičům. JSDH a SDH měli v rámci vytrva-
lých dešťů v naší MČ opravdu co na práci. 
Nezastavili se několik dnů. Zabezpečovali 
domy před velkou vodou, v jedné z našich 
ZŠ ji do pozdních nočních hodin odčer-
pávali. Velké díky za vaši práci pro naši 
městskou část!

V tuto chvíli je snad stav po celé ČR již sta-
bilizován, přeji všem zasaženým oblastem 
hodně sil a co nejrychlejší návrat k běžnému 
životu.

A vám všem ostatním přeji hodně sil do 
dalšího školního roku.

2. kulatý stůl ke školství navštívili odborníci, odborní zástupci škol i veřejnost.

 Hana Vagenknechtová 
místostarostka pro školství, kulturu, 

sport a spolky
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BEZ NICH BYCHOM TO NEZVLÁDLI, 
ŘÍKÁ STAROSTA TOMÁŠ KANĚRA

Situace nevypadala pro Prahu 22 zle, do-
kud nebyl v sobotu v 7:00 v Kolovratech 
překročen na Říčance 2. SPA*.

Kdy jste zjistili, že jde takříkajíc do tuhého?
Dostáváme informace od meteorolo-
gů, hydrologů a od krizového štábu hl. 
m. Prahy. Byli jsme proto dostatečně do-
předu informováni. 

Na pátek dopoledne jsme proto svolali 
povodňovou komisi. V té době už zača-
lo silně pršet a za Nadýmačem ve směru 

na Kolovraty nám už hlásili rozlitou vodu. 
Naštěstí zatím jen do polí.

Do té doby se nic nedělo?
Pro normální lidi ne. Ale už ze čtvrtka na 
pátek naši hasiči pomáhali na Rohanském 
ostrově celou noc plnit pytle pískem. 

Nad ránem se vrátili domů trochu se vy-
spat a plnění pytlů zatím převzali kluci z naší 
OHS*. Starali se o ně už od čtvrtka. V pátek je 
plnili pískem ve zdejším výzkumáku a v sobotu 
jeli pro další na Rohanské nábřeží. Z nich pak 

od pátku do soboty vznikaly všude na nejkri-
tičtějších místech protipovodňové zábrany. 

Co jsou to ta nejkritičtější místa?
Máme seznam míst, kde se voda nejčastěji 
rozlévá. Jedná se o nejníže položená mís-
ta, kde se voda navíc dere úzkým korytem 
a rychle ho zaplní. Za poslední léta jsem byl 
jako šéf povodňové komise u většiny velkých 
zásahů, a ty se odehrávaly právě zde.

Jde především o oblast kolem náměs-
tí Bratří Jandusů. Od ulice V Potokách až 

Už v týdnu před víkendem 14. – 15. 9. zaplňovala média varování, že by se mohly 
opakovat povodně z přelomu tisíciletí. Ty první a nejhorší si v roce 1997 vyžádaly 
50 mrtvých. Ačkoli byly srážkové statistiky nyní obdobné, většina vody spadla letos 
na Moravě. Čechy byly nejhoršího ušetřeny. A hlavně, jak říká starosta Tomáš Kaněra: 
„Tentokráte jsme byli připraveni.“

Nejhůře to odnesla ZŠ U Obory. (foto na této straně)
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po koryto Říčanky pod tenisovými kurty. 
Tady je hodně domů pod čárou vody, kdyby 
se vylila. Bohužel patří mezi ně i školka Za 
Nadýmačem, které proto věnujeme pozor-
nost mezi prvními. Také letos jsme tu nechali 
desítky pytlů s pískem a uzavřeli protipovod-
ňovou branku. Na náměstí jsme přistavili 
celý kontejner s pytli, aby byly po ruce. 

Voda pak poměrně hladce protéká za 
Novým náměstím Oborou a začíná se roz-
lévat až na fotbalovém hřišti a za ním.

V pátek se ale ještě nic nedělo...
Když nepočítám déšť, tak opravdu ne. 
Zatímco všichni ještě klidně spali, hasiči 
už drželi 24hodinové hlídky. Od sobotního 
rána pak stále dokola skládali pytle, čistili 
kanály a čerpali vodu. K tomu začaly padat 
stromy. Jeden opravdu velký spadl za radni-
cí a jiný později do Podlesáku. Zapojila se 
také většina členů povodňové komise, kteří 
objížděli toky a sledovali latě.

To jsou ty, co ukazují výšku vody?
Ano. Voda naštěstí zůstala u nás všude na 
jedničce (1. SPA). Práce byla spousta, ale až 
do konce víkendu to vypadalo nadějně, že 
projdeme povodní beze ztrát. 

A prošli?
Bohužel ne. V neděli v 17:10 volala zoufale 
paní ředitelka Vodičková ze ZŠ U Obory, že 
potřebuje okamžitou pomoc hasičů. Voda 
zatopila šatny 2. stupně, polytechnickou díl-
nu a bohužel se také dostala do počítačové 
třídy. Hlavní příčinou byla vysoká hladina 
spodní vody. 

V 17:15 už byli hasiči na cestě a celou 
noc strávili čerpáním vody. Na základnu se 
vrátili podle deníku až v 0:45. Vypadalo to 
tam opravdu ošklivě. Dali jsme proto výzvu, 
že potřebujeme dobrovolníky, a do školy 
záhy dorazilo několik zastupitelů, kteří pak 
pomohli s odklízením (M. Klich, M. Roth, 
M. Turnovský, H. Vagenknechtová).

To byly tedy největší škody, co povodeň 
napáchala?
Ano. Nejvíc to bohužel odnesla počítačo-
vá učebna. Odtrhla se v ní celá podlaha, 
pod kterou byla veškerá kabeláž. Nyní už 
řešíme finanční stránku věci, odhady škod 
a pojištění.

Praha 22 měla tedy štěstí...
Štěstí hraje u přírodních katastrof velkou 
roli. Já ale považuji za stejně důležité, že 
už jsme měli zkušenosti a byli jsme připra-
veni. Na úřadu máme obětavé a sehrané 
zaměstnance. A vždycky se najdou další 
lidi, kterým není jedno, co se děje, a ochot-
ně pomohou. Potěšilo mě, že tentokráte to 
byli mí kolegové.

Nejdůležitější ze všeho je ale nasa-
zení našich hasičů. Bez nich bychom to 
nezvládli. Proto jsme je také pozvali na 
středeční zastupitelstvo 19. 9., kde jsme 
jim jménem všech občanů naší městské 
části vyjádřili velké díky.

 Ptal se Ivan Vágner

Ochrana před vodou je nekonečná práce. Starosta s hasiči v ZŠ U Obory.

*  SPA = Stupně povodňové aktivity. 2. SPA aktivuje povodňový systém obrany. 
OHS = Odbor hospodářské správy úřadu



MČ Praha 22 zatím nemá 
dostatečné pokrytí speci-
alizovanými ambulance-
mi a lékaři, zabývajícími 
se duševními problémy. 

Zaměření na ně bylo proto mimořádnou 
příležitostí, jak se s  těmito specialisty 
setkat.

PONDĚLÍ – První akcí týdne bylo tradiční 
relaxační bubnování s Petrem Šušorem. 
Petr říká, že bubnování osvobozuje, a je 
to tak – nejprve se všichni ostýchají, pak 
bubnují, pak dupou a bubnují, pak řvou, 
dupou a bubnují, a nakonec jsou všichni 
nadšení. Odpoledne pak byla možnost 
nechat si zdarma vyšetřit znaménka v or-
dinaci MUDr. Moskalykové.

V ÚTERÝ se účastnili vedoucí jednotli-
vých odborů úřadu v čele s pověřeným 
tajemníkem odborného kurzu na téma 
duševní zdraví.

STŘEDEČNÍ program pro školy zahájila 
místostarostka Hana Vagenknechtová. 
Dopoledne bylo věnováno filmovému do-
kumentu o životě narkomanky Mallory. 
Děti pěkně reagovaly jak na film, tak na 
přítomnou hrdinku. Po promítání si do-
konce žáci ze ZŠ U Obory vyžádali 10 mi-
nut na osobní setkání a kladení otázek. 

Středeční odpoledne proběhla už 9. spor-
tovní olympiáda pro seniory v komunitní 
zahradě DPS II. Tu si tradičně připravili 
naši deváťáci. Je to mezigenerační akce, 
kterou si pokaždé všichni moc užijí.

ČTVRTEK začal oficiálním přivítáním 
starostou Tomášem Kaněrou a radním pro 
zdravotnictví MUDr. Danielem Smutkem. 
Po něm na dvě hodiny opanovali pro-
stor psi z Nadačního fondu canistera-
pie. Hlavní hrdinkou byla 10letá border 
kolie Magie. Děti ale obdivovaly i ukáz-
ky aportu zlatých retrívrů Coco a Aishi 

a dobrosrdečnost obrovského švýcarského 
salašnického psa Uriáše.

Po psech přišla ukázka první pomoci 
a prevence úrazů na koloběžce v režii 
členů společnosti ESAVA, kteří vysvětlovali 
vše od první pomoci až po právní následky 
jejího neposkytnutí.

Odpoledne proběhl Klub seniorů s před-
náškou o tísňovém tlačítku a ukázka-
mi mezinárodní kuchyně v gesci Ingy 
Petryčky. Účastnily se prakticky všechny 
národnostní skupiny, které na Praze 22 
máme. Následovalo představení služby 
ESET-HELP a poté byl Kulatý stůl ke škol-
ství s tématem duševního zdraví, kterého 
se účastnily na čtyři desítky odborníků, 
učitelů a rodičů (více o něm str. 12 UZ).

V PÁTEK proběhlo školení pro odbornou 
veřejnost, na kterém se sešli zástupci so-
ciálních služeb celého správního obvodu 
Prahy 22.

V SOBOTU uzavřela týden zdraví tradič-
ní Hasičská stezka Oborou pro rodiny 
s dětmi. A odpoledne v DPS II pro seniory 
36. zpívání na schodech spojené s malým 
pohoštěním.

Nakonec musím ještě vyzdvihnout žáky 
našich ZŠ, kteří během týdne obětavě no-
sili balenou vodu do sbírky obcím posti-
ženým povodněmi. Celkem se nám sešlo 
přes tunu vody, kterou jsme přes potravi-
novou banku obratem odeslali do nejvíce 
postižených moravských regionů.

Děkujeme všem, kteří jste se týdne zú-
častnili. Věřím, že jste si odnesli spoustu 
informací, a těším se na příští Dny zdra-
ví Aleše Bendy!

 Zdeňka Žaludová
vedoucí odboru sociálních věcí 

a zdravotnictví

DNY ZDRAVÍ ALEŠE BENDY 
BYLY LETOS ZAMĚŘENY NA DUŠEVNÍ 
ZDRAVÍ
Dny zdraví existují v naší MČ od roku 2013. Tehdy se 
konaly jen jeden den a přišli na ně především obyvatelé 
DPS II, kde se odehrávaly. Dnes trvají týden a neobejdou 
se bez Divadla U22, které je jediné dostatečně velké, aby 
pojalo naráz tolik účastníků.
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KRÁTCE
NEXTBIKE
MČ bude i nadále dotovat Nextbike a ladí 
ideální umístění oficiálních stanic − má-
te-li návrhy, zašlete je. Kola mohou použít 
i rodiče, kteří odvedli dítě do školy/škol-
ky. (MUDr. D. Smutek, radní)

SHM
Salesiánské hnutí mládeže pořádalo 
v létě 5 táborů: 4 příměstské (výtvarně 
pohybový, maminek s dětmi, farní a flor-
balové soustředění) a 1 stanový. Připravi-
lo jimi program pro 170 dětí, kterým se vě-
novalo dalších 50 mladých lidí. Děkujeme 
všem, kteří se na nich podíleli, a také MČ 
Praha 22, Praha-Kolovraty a MHMP za 
finanční podporu. (M. Paseková, SHM) 

NOVÝ PROSTOR V NEDVĚZÍ U ŘÍČAN
V Nedvězí u Říčan byl otevřen nový re-
prezentativní prostor v bývalé vinárně 
Mejto. Objekt bude sloužit pro obecní 
společenské a kulturní akce i pro pořá-
dání soukromých akcí. (A. Steinová, MČ 
Praha Nedvězí) 

DOPRAVA
Letní opravy a uzávěrky silnic v naší 
i v sousedních MČ výrazně zatížilo ob-
jízdné trasy. Protože řidiči nerespektovali 
některá omezení a ohrožovali chodce a 
cyklisty, požádala MČ o kontrolu vjezdo-
vých povolenek. Na snímku staví hlídka 
městské policie řidiče v polích za hřištěm 
Čechie. 

r a d n i c e 

NA DNECH ZDRAVÍ 2024  
SE PODÍLELI:
Alzheimer HOME Pitkovice
Armáda spásy
Armáda spásy Streetwork
Azylový dům Malá Skloněná
Centrum laserové a estetické 
dermatologie
Cestou necestou
CSS Praha
Česká asociace streetwork
Člověk v tísni – POMA
Dentimed
Domácí péče
Dům dětí a mládeže Praha 10
Esava – RZS
ESET – HELP
Kaněra Tomáš, starosta
Kaňoková Kateřina 
Kluby seniorů v MČ Praha 22
Kozmíková Johana, klin. psych.
Koloniál Zdravá žába
MUDr. Moskalyková
MUDr. Smutek Daniel,  
radní pro zdravotnictví
Nadační fond Canisterapie
NEPOSEDA
Naděje
Ortoservis, s. r. o.
OSVZ Praha 22
Pečovatelská služba Kolovraty
Pečovatelská služba Praha 22
Ponte − odlehčovací služba
Restart shop
Šušora Petr
Terapeutika
Triangl − centrum pro dítě a rodinu
Vagenknechtová Hana, 
místostarostka pro školství, sport, 
kulturu a spolky
Vedle sebe
ZŠ U Obory
ZŠ nám. Bří Jandusů
Ukázky mezinárodních kuchyní 
uvařila:
 − paní Bejšáková
 − paní Frančeková
 − paní Petryčka
 − paní Brožová
 − Indická restaurace
 − Kebab
 − Vietnamská restaurace

 Jana Kabilová
zastupitelka za STAN

VÝSLEDEK PŘEZKUMU 
HOSPODAŘENÍ

V červnu jsme se mohli seznámit 
s výsledky přezkumu hospodaření MČ za 
rok 2023, který provedl odbor kontrolních 
činností MHMP. Přezkum přinesl závažná 
zjištění a odhalil jasná pochybení a rizika 
nehospodárného a neúčelného nakládání 
s majetkem MČ.

Jedním z nejkřiklavějších případů je 
výstavba PD Pitkovice, který už MČ stál 
více než 52 mil. korun. A výsledek? Několik 
let rozestavěná stavba, ze které zbyla jen 
křivá základová deska. 

Dalším znepokojivým zjištěním je, že při 
realizaci rekonstrukce rampy ke vstupu do 
školní jídelny a při pořízení kamerového 
systému, nebyly dodávky ani práce 
provedeny v objednaném a fakturovaném 
rozsahu. 

Stejně tak při realizaci veřejné zakázky 
„Parkoviště P+R ul. Františka Diviše 
– dodávka cykloboxů“ byly dodány 
a zaplaceny cykloboxy v jiném provedení 
a s jinými parametry, než odpovídaly 
vysoutěženým podmínkám, a to včetně 
ceny!

Namísto toho, aby se starosta Kaněra 
(ANO) jako představitel MČ poučil z chyb 
a usiloval o nápravu, zaslal na magistrát 
dopisy, ve kterých si na výsledky kontroly 
stěžoval a zpochybňoval je. Navíc vedení 
radnice rozhodlo, že najme na kontrolu 
hospodaření auditorskou firmu. Ta si ale 
za přezkum naúčtuje částku mezi 200 až 
300 tis. Kč ročně. Co vedlo vedení k tomuto 
rozhodnutí se můžeme jen domnívat, ale 
že se jedná o zbytečné a nehospodárné 
vyhazování peněz je víc než jasné 

Ve svém posledním „sloupku“ jsem 
poukazovala na nečinnost finančního 
výboru, kterému nyní předsedá zástupce 
ANO. Náplní FV je kontrola hospodaření 
s majetkem MČ a finančními prostředky. 
Podle (ne)aktivity FV to vypadá, že celé 
hospodaření MČ je zalité sluncem. Proč 
řešit nějakou kontrolu? Život jede dál 
a měsíční odměna nemá nikdy zpoždění. 
Takové jednání nelze označit jinak než za 
mrhání veřejnými prostředky!
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Během léta jsme na sdílených kolech 
Nextbike najezdili společně přes 6000 
km. I když je naše městská část jen 

nevelká, ušetřili jsme tím naší planetě té-
měř jednu tunu oxidu uhličitého CO2, kte-
rou bychom jinak spálili sedíce v autech. 
Městský park s 258 vzrostlými stromy by 
stejné množství oxidu vstřebával po celý 
rok.

Když tedy společnost Nextbike dosáhla v září 
10 milionů výpůjček, nezanedbatelným 

způsobem tím pomohla naší pří-
rodě. Můžeme hrdě říci, že jsme 
k tomuto výsledku přispěli i my. 

I ostatní statistiky jsou ale zajímavé. 
Ukazují, že největší zájem o letní výpůjčky 
byl během úterý. Že nejfrekventovanější 
trasy byly:
 •   vlakové nádraží  

− nám. Bří Jandusů (téměř 400 jízd)
 •   vlakové nádraží  

− Saturnova (přes 240 jízd)
 •   Nové náměstí  

− Václava Trojana (téměř 240 jízd)

Celkem bylo realizováno 4704 výpůjček, 
z toho bylo 4006 do 15 minut. A těchto 

4 tisíce cest (85 %) bylo zaplaceno z pro-
středků MČ Praha 22 a to jen díky smlou-
vě, kterou jsme se společností Nextbike 

uzavřeli.

Průměrná jízda byla 
dlouhá 1,29 km. 

Další statistiky si 
můžete prohléd-
nout na stránce. 
To všechno ale 
ještě nezohled-

ňuje fakt, nako-
lik se výběrem 

tohoto dopravní-
ho prostředku snížila 

dopravní zátěž. A naopak 
zvýšila kondička uživatelů, kteří se namís-
to sedění v autech vydali do ulic a parků 
v sedlech jízdních kol.

Děkujeme všem, kteří vzali tento způsob 
dopravy vážně. A věříme, že o něj bude zá-
jem i nadále.

 Jan Konopásek
radní pro dopravu

100 KM NAJETÝCH SDÍLENÝMI KOLY DENNĚ!

HLAVNÍ DATA SÍTĚ NEXTBIKE 
NA PRAZE 22

50 městských kol 
18 stanic 
100 km najetých každý den 
76 výpůjček denně

Zářijové zasedání ZMČ proběhlo ve středu 
19. září 2024 a mělo 17 bodů. Na úvod sta-
rosta Tomáš Kaněra (ANO) ocenil obrov-
skou práci hasičů, kteří zasahovali po celé 
městské části během kritického třetího 
zářijového víkendu. 

Osvědčil se i systém protipovodňových 
zábran a také výstražný komunikační 
systém. Hlavní roli však sehráli hasiči. Na 
zastupitelstvo byla pozvána celá jednotka 
SDH a přítomní je odměnili potleskem ve 
stoje.

Starosta dále informoval přítomné zastupi-
tele (5 opozičních se omluvilo), že v pátek 
13. září obdržel úřad datovou schránkou 
dopis od Cocktail Media s.r.o., ve kterém 
žádají městskou část o součinnost při vy-
máhání náhrady škody ve výši 55 mil. Kč 
na zastupiteli, panu Vojtěchu Zelenkovi 

(STAN). Měl ji způsobit trestněprávním 
jednáním ve funkci starosty v  letech 
2018−2021. Pokud by pan Zelenka škodu 
nezaplatil, hrozí, že těchto 55 mil. Kč bude 
vymáháno na MČ Praha 22. Proto byl vy-
žádán právní rozbor této žádosti.

Dále byly schváleny nákupy a převody 
drobných pozemků mj. proto, aby mohl být 
opraven chodník v ulici Fr. Diviše. Schválen 
byl také prodej pozemků v bytovém domě 
za Normou místnímu SVJ za odhadní cenu. 

MČ tím získá do rozpočtu několik milionů 
korun.

Zastupitelé byli též informováni, že byla 
podle plánu otevřena nová mateřská škola 
Nad Volyňkou. Na jejím otevření byl pří-
tomen i primátor hl. m. Prahy, Bohumil 
Svoboda (ODS), který ocenil mimořádnou 
rychlost její výstavby.

Krátké video 
shrnutí je na FB 
a YT MČ. K jeho 
rychlému 
zobrazení lze 
využít QR kód. 
Další zasedání 
ZMČ proběhne 
16. prosince 
2024.

   Ivan Vágner

https://www.facebook.com/MCPraha22/videos/825373999431662

4. ZASTUPITELSTVO MČ PRAHA 22  
OCENILO HASIČE ZASAHUJÍCÍ BĚHEM POVODNÍ
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ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ

SVOZ OBJEMNÉHO ODPADU 
A BIOODPADU 
Stanoviště  Den Doba přistavení (hod.)
Kašovická x Lnářská VOK 5. 10. 9 – 13*
Pardubická x Rájecká VOK 5. 10.  9 – 13*
Křelovická x Nad Volyňkou VOK 5. 10. 12 – 16*
K Netlukám (sídliště VÚŽV) VOK 5. 10.  12 – 16*
Františka Diviše č. p. 740 BIO 5. 10. 9 – 12*
K Dálnici (č. p. 622) BIO 5. 10. 9 – 12*
Na Blanici x K Podchodu BIO 5. 10. 13 – 16*
Bystřičná VOK 19. 10. 9 – 13*
Pod Markétou č. p. 87 (hřiště) VOK 19. 10. 9 – 13*
V Pitkovičkách VOK 19. 10. 12 – 16*
Venušina VOK 19. 10. 12 – 16*
Pod Markétou x Předpolní BIO 19. 10. 9 – 12*
Bedlová BIO 19. 10. 13 – 16*
Na Blanici x K Podchodu VOK 9. 11. 9 – 13*
V Kuťatech x Rozdělená VOK 9. 11. 9 – 13*
Františka Diviše č. p. 740 VOK 9. 11. 12 – 16*
K Dálnici (č. p. 622) VOK 9. 11. 12 – 16*
Pardubická x Rájecká BIO 9. 11. 9 – 12*
Přátelství 878 (za Normou) BIO 9. 11. 9 – 12*
Bystřičná BIO 9. 11. 13 – 16*

*  Kontejner je na stanovišti přistaven do naplnění, nejdéle však do 
doby uvedené v tabulce (VOK – objemný odpad, BIO – biologicky 
rozložitelný odpad).

 Jitka Kochánková  
referentka Odboru životního prostředí

PODĚKOVÁNÍ
Na 4. Zastupitelstvo MČ dne 19. 9. byla pozvána celá jednotka 
hasičů, aby jim bylo možné poděkovat na nasazení během zářijových 
povodní. Velitel Ivan Chalaš seznámil přítomné se statistikou 
a rozsahem zásahů (viz prezentace na str. 5 UZ). Za noční nasazení 
a bleskovou pomoc jim pak zvlášť poděkovala ředitelka nejvíce 
postižené ZŠ U Obory, paní Ivana Vodičková.  

JUBILANTI
V září se dožívají krásných 91 a 94 let paní Jiřinka Hodíková 
a pan Karel Jirsa. Oběma přišli popřát hlavně zdraví starosta Tomáš 
Kaněra a Renata Hovorková ze sociálního odboru úřadu. 

PRVŇÁČCI
Začátek září otevírá prvňáčkům nový svět. S tím je spojen i malý 
dárek od městské části – knížka. Tu stejně jako loni přinesli do škol 
starosta Tomáš Kaněra a místostarostka Hana Vagenknechtová. MOBILNÍ SVOZ ELEKTROODPADU ZDARMA

Objednejte si svoz ZDARMA 
pomocí aplikace 

nebo na tel. 234 235 236 !

Svozy probíhají v Pondělí, Úterý a Čtvrtek od 8:00 - 15:00, ve Středu od 8:00 do 14:00 a v Pátek od 8:00 - 12:00

Apple App Store Google Play

Je možno odevzdat velké elektrospotřebiče (ledničky, mrazáky, pračky, televizory, monitory), drobné domácí elektro (kuchyňské přístroje, IT vybavení), 
elektronářadí, baterie, tonery, žárovky, zářivky a další elektrozařízení. Postaráme se o jejich odvoz a zajistíme odbornou recyklaci.

Služba je určena pro domácnosti. Není možné odevzdat jiné druhy odpadů včetně nebezpečných odpadů (chemikálie, oleje, barvy...).

 

ASEKOL je největší sběrná síť pro zpětný odběr odpadních elektrozařízení v ČR.

Děkujeme, že chráníte životní prostředí a šetříte přírodní zdroje.

14.–18. října
příští svoz 6.–10. ledna 2025 a pak vždy za 10 týdnů

Praha 22*
* Uhříněves, Hájek u Uhříněvsi, Pitkovice, Královice, Nedvězí u Říčan, Kolovraty, Lipany, Benice

ŘÁDKOVÁ INZERCE
  Kamenictví Šumec, Pod Jankovem 45, Hájek. Mobil: 608 981 418
  Kosmetika Payot, Pod Jankovem 45, Hájek,  

www.kosmetika-hajek.cz, mobil: 777 581 418
  Pomoc s počítačem a TV, servis a výuka přímo u zákazníka. 

Doprava zdarma. Tel.: 604 806 516, www.daro.cz
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Registrace projektu byla otevřena v úterý 
17. 9. 2024, jak jsme o tom opakovaně in-
formovali na webu městské části, a měla 
by být ukončena 17. 11. 2024. Připomeňme 
si základní podmínky:

KDO MŮŽE O PŘÍSPĚVEK ŽÁDAT?
Rodiče dětí narozených v rozmezí 2. 9. 2005 - 
31. 1. 2022, a to na volnočasové aktivity během 
prvního pololetí šk. r. 2024/2025. Žádat mohou 
české rodiny, které pobírají dávku „přídavek na 
dítě“, „příspěvek na péči“, „odměnu pěstouna“ 
nebo „příspěvek při pěstounské péči“, a rodiny 
ukrajinských uprchlíků v tíživé finanční situaci, 
které pobývají v ČR na základě víza strpění či 
víza dočasné ochrany.

DO KDY JE MOŽNÉ O PŘÍSPĚVEK 
ŽÁDAT?
Registrace končí 17. 11. 2024. Třebaže připra-
vené finance mohou být vyčerpány, projekt 

bude dál přijímat dary a uvolňovat je žadate-
lům. K 15. únoru 2025 budou navíc nevyužité 
vouchery vráceny do oběhu tzv. „čekajícím pod 
čarou“. I když jste proto o příspěvek nestihli 
požádat, nevzdávejte to. Stále máte šanci. 

CO PRO TO MÁM UDĚLAT?
Zaregistrujte se do systému na webu  
www.darujemekrouzky.cz. Nahoře vyber-
te odkaz „Chci požádat o příspěvek“ a dále 
se nechte vést registračním systémem Aktivní 
město. Další rady a instrukce najdete na stránce  
https://www.darujemekrouzky.cz/pro-rodice/

Psychologové potvrzují, že děti, které navště-
vovaly nějaké kroužky, se v životě cítí spo-
kojenější a zdravější. Do života vstupují více 
s důvěrou, jsou citově vyrovnanější, veselejší 
a podnikavější. Zajištění volnočasových aktivit 
vašich dětí je proto velice důležitou věcí pro 
jejich život. Nepromeškejte tuto příležitost!

LZE JEŠTĚ ZÍSKAT PŘÍSPĚVEK  
NA VOLNOČASOVÉ AKTIVITY SVÝCH DĚTÍ? 

PAMATUJTE!
Nevzdávejte se. I kdyby byly finance v projektu 
už vyčerpány, poohlédněte se po dalších 
možnostech. Zkuste kontaktovat vaši zdravotní 
pojišťovnu. Zkuste projekt ZNESNÁZE21 
nebo Patron dětí. Ty všechny najdete na webu 
projektu www.darujemekrouzky.cz.

Největším dárcovským projektem na dětské a mládežnické volnočasové aktivity je projekt Darujeme kroužky dětem, 
který letos vstoupil již do 3. ročníku. Od listopadu 2022 jím bylo podpořeno na 8572 dětí, mezi které se rozdělilo 
15,4 milionu korun. Letos je určen na každé dítě příspěvek 1500 Kč.

 Miroslav Roth
radní pro finance

ZÁCHRANA OVCÍ ZA SRPNOVÉ BOUŘKY 

Dne 18. srpna 2024 ve 20:45 bylo na 
okrskovou služebnu Městské policie 
Uhříněves telefonicky oznámeno, 

že v ulici K Dálnici jsou na ovčí past-
vině ovce uvězněné v potoce, který 
rozvodnil přívalový déšť, a hrozí 
jejich utonutí. 

Autohlídka městské policie se 
přesvědčila, že se oznámení za-
kládá na pravdě a že je ohroženo 
cca 30 kusů ovcí. Na místě se spojila 
s hasiči HZS hl. m. Prahy. Díky místní 
znalosti autohlídky a stálé služby městské 
policie se podařilo spojit s majitelem zvířat, 
který se na místo dostavil i s několika lidmi 
a s technikou k přepravě ovcí. 

Vzhledem k tomu, že se pastvina na-
chází v těsné blízkosti velice frekventované 
pozemní komunikace ulice K Dálnici, bylo 
nutné tuto obousměrně uzavřít, vytyčit pro-
stor, kudy zvířata hnát k přepravnímu vozu, 
a postupně je nakládat. Celou situaci ztě-
žoval setrvalý prudký déšť a také samotná 
zvířata, která byla vystresovaná tím, že stála 

ve vodě, která jim sahala nad břicha, a neu-
stále hrozilo stržení ovcí vodním proudem.   

Celou událost se po dvou ho-
dinách podařilo zvládnout 

a zvířata naložit do přepravního vozu. 
Bohužel jednu ovci se dohledat nepoda-
řilo. Patrně byla stržena prudkým tokem 
rozvodněného potoka a odnesena proudem 
bůh ví kam…

 Jan Kavalec, DiS.
vedoucí okrskové služebny 

ŘÁDKOVÁ INZERCE
  Odvoz starého nábytku na skládku. 

Vyklízíme sklepy, byty atd. Odvoz 
nepotřebných věcí. Tel.: 773 484 056

  Provádím dle dohody malířské práce  
+ štukování. Tel.: 606 227 390,  
e-mail: jsaifrt@seznam.cz

  Provádím zednické a malířské práce, 
obklady, dlažby a další práce dle domluvy.  
Tel.: 721 757 399, p. Asztaloš

  Zaměřování bytů, prohlášení vlastníka, 
rozdělení domů na byty, zakládání SVJ, 
likvidace BD. Tel.: 724 304 603



Hematologicko-transfuzní oddělení 
Vídeňská 1958/9, Praha 4 
blok G, 2. patro

Telefon: 23 605 5239. 23 605 5241 
E-mail: desticky@ikem.cz

Požadavky na dárce:
věk 18 – 65
dobrý zdravotní stav
ochota a možnost dostavit se
na vyzvání k odběru

Benefity pro dárce:
zdraví pod kontrolou
finanční náhrada
úlevy na daních
den placeného volna 
dobrý pocit, že jste udělali 
správnou věc

Životem s knihou
Pro letošní podzim si pro vás naše knihovna připravila řadu 
zajímavých akcí. Inspiroval nás Týden knihoven, kterého se 
účastníme. Kromě něj rozjíždíme nový cyklus pořadů pro děti a nový 
cyklus pro seniory. Věříme, že si vyberete.

Týden knihoven (7. – 11. 10.)

Letos se naše knihovna zapojila do celostátní akce Týden knihoven. 
Pro čtenáře jsme si připravili knižní swap (7. 10.), tvořivou dílnu pro 
malé i velké (10. 10.), divadýlko pro děti (9. 10.) a mnoho dalšího. 
Zapomnětlivci obzvláště docení amnestii dlužníků. Uspořádáme také 
naše první kulturně-literární dopolední setkání se seniory (8. 10.). 

Čtení s tetičkou Vlastičkou

Od října se bude v naší knihovně na ty nejmenší čtenáře těšit tetička 
Vlastička. Jednou za dva týdny (ve středu, od 16:00) si společně 
přečteme pohádku a popovídáme si o knížce. Po úvodním čtení si 
tetička Vlastička připraví překvapení v podobě společného tvoření 
nebo hosta, např. autora pohádek či divadýlko. 

Chvilka s knihou je naopak určena především seniorům. Jednou za 
dva týdny se budeme ve středu od 10:00 scházet v naší knihovně. 
Uvaříme si čaj nebo kávu a popovídáme si nejen o knižních 
novinkách. Také pro seniory jsme si pozvali zajímavé hosty. Mohou 
se těšit na hudebně-poetická dopoledne, autorská čtení, besedy, 
přednášky a komorní koncerty.

Bližší informace o akcích najdete na  
https://www.praha22.cz/volny-cas/knihovna. 

Knihovna se už na vás těší!

 Hana Spěšná 
vedoucí úseku muzea

INZERCE MČ
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2. KULATÝ STŮL KE ŠKOLSTVÍ  
SE VĚNOVAL TÉMATU DUŠEVNÍHO 
ZDRAVÍ DĚTÍ A MLÁDEŽE

Široká veřejnost a také rodiče 
dětí a mládeže z MČ Prahy 22, 
pro které byla tato akce zamýš-
lena,  měli příležitost poslech-
nout si osvětovou přednášku 

na aktuální a potřebné téma duševního 
zdraví a wellbeingu, a především pak měli 
možnost diskutovat s klíčovými aktéry, 
kteří se tomuto tématu věnují u nás a také 
v rámci celé Prahy. Na tomto kulatém stole 
participoval také odbor sociálních služeb 
a zdravotnictví, který k diskuzi přizval ně-
které z neziskových organizací, věnujících 
se tomuto tématu.

Zásadními účastníky byli ale především  
zástupci z obou místních ZŠ – metodici 
prevence, školní psycholožky, výchovní a ka-
riérní poradci, speciální pedagogové aj. Mj. 
bylo také cílem rodičům představit jejich 
funkci na školách, co je v jejich kompetenci 
vůbec řešit. Přítomni byli také pracovní-
ci  odboru sociálních věcí a zdravotnictví 
a pracovnice OSPODu.

Zhoršující se duševní zdraví dětí a dospí-
vajících je v posledních letech skloňováno 
téměř ve všech oblastech, které se věnují 
práci s dětmi a mládeží. O tom, že je toto 
téma opravdu aktuální, svědčí také skuteč-
nost, že v roce 2022 označila Světová zdra-
votnická organizace (WHO) péči o duševní 

zdraví za globální prioritu. Stejně jako ve 
světě i v České republice kontinuálně roste 
počet dětí a dospívajících s psychickými 
problémy a poruchami. Podle Národního 
ústavu duševního zdraví se polovina prvních 
příznaků duševních onemocnění projeví již 
před 14. rokem věku.

Uvědomujeme si, že duševní zdraví dětí vy-
žaduje velkou pozornost a i díky nedávné 
pandemii covid nabírá důležitost tohoto 
tématu a potřeba jeho řešení na intenzitě. 
Deprese, úzkosti, závislosti a rizikové cho-
vání (šikana, kyberšikana) se u dětí a mezi 
dětmi objevují čím dál tím víc. Vnímám to 
v oblasti školství jako téma aktuální, i z toho 
důvodu jsem se rozhodla iniciovat kulatý 
stůl právě na toto téma.

Přednáška, která proběhla v první části, 
přinesla například informace o tom, proč 
je téma duševního zdraví důležité a vyža-
duje naši pozornost, co vše realizují naše 
základní školy v oblasti prevence a osvěty, co 
plánuje a chystá MČ Prahy 22 v této oblasti. 
Nechyběly zde ani praktické rady a tipy pro 
rodiče, jak podpořit duševní zdraví a streso-
vou odolnost u dětí a mládeže.

Část kulatého stolu byla věnovaná diskuzi. 
Představily se zde neziskové organizace, kte-
ré se věnují této oblasti a nabízí podporu 

dětem a mládeži. Jmenovat lze například 
NEPOSEDU, který poskytuje prevenci, 
poradenství a pomoc také v rámci našich 
obou základních škol, a to již od ledna 
2024. O října t. r. bude Neposeda působit 
2x v týdnu v nově obnoveném a vybave-
ném Komunitním centru Prahy 22 (bývalé 
Ponte), kde povede tzv. nízkoprahový klub, 
kam budou moci docházet všechny děti 
v rámci svého volného času a zdarma. Ale 
o tom více a podrobněji až v příštím čísle 
UZ. Dále se diskuze účastnili zástupci např. 
z České asociace streetwork, ESET – HELP, 
POMA – Člověk v tísni a mnozí další.

Prezentace z tohoto kulatého stolu je k dis-
pozici na webu MČ Prahy 22, v sekci školství 
a obsahuje také kontakty na všechny nezis-
kové organizace, které se akce účastnily.

Děkuji všem za účast.

Ve čtvrtek 19. 9. proběhl v rámci Dnů zdraví Aleše Bendy 2. kulatý stůl ke školství pod mou 
záštitou, a to na velmi důležité a potřebné téma: Duševní zdraví dětí a mládeže. 

 Hana Vagenknechtová
místostarostka pro školství, kulturu,  

sport a spolky
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2. ROČNÍK PARTICIPATIVNÍHO ROZPOČTU DO ŠKOL STARTUJE

Tento celoškolní projekt přináší žákům jedi-
nečnou příležitost zapojit se do reálného pro-
cesu plánování a realizace vlastních nápadů, 
a přitom podporuje kreativitu, týmovou spo-
lupráci, komunikaci, schopnost sebeprezen-
tace a především finanční gramotnost žáků.

Není potřeba si jej znovu představovat, 
vypíchneme zde pouze NOVINKY letošní-
ho ročníku, které zcela logicky vyplynuly 
„poučením se“ z ročníku předcházejícího.

CO PŘINESL LOŇSKÝ ROČNÍK? 
V loňském roce projekt přinesl mnoho za-
jímavých nápadů, z nichž vítězné byly už 
realizovány. I letos se žáci mohou inspirovat 
projekty, které nebyly vpuštěny do hlasování 
nebo v něm nezvítězily.

ZÁSADNÍ LETOŠNÍ NOVINKY

1. PRODLUŽUJEME TRVÁNÍ PB
Loňský ročník – startoval v září, v prosinci 
už jsme hlasovali a v polovině ledna bylo 
jasné, které projekty vyhrály. Bylo tak málo 
času na správnou kontrolu projektů a je-
jich finanční nákladnosti, a především na 
samotnou kampaň žáků.
Letošní ročník – startujeme shodně, ale 
výsledky budeme znát až koncem března 
příštího roku.

2. ZAPOJÍME VÍCE ŽÁKŮ
Loňský ročník – účastníky byly 3.–9. ročníky.
Letošní ročník – zapojit se mohou žáci již 
od 1. tříd, a to již s projektem (za pomoci 
třídních učitelů), nebo alespoň v hlasování.

3. GARANTI PROJEKTU
Hlavní garanti jsou shodně jako v loňském 
roce 2 (v každé ZŠ jeden), novinkou ale letos 
jsou ještě další garanti, kterými není nikdo 
jiný než třídní učitelé každé přihlášené tří-
dy (cílem je lepší prvotní kontrola projektů 
a pomoc hlavním koordinátorům).

 Hana Vagenknechtová
místostarostka pro školství, kulturu,  

sport a spolky

Na uhříněveských školách se již podruhé rozjíždí projekt „Pébéčko“ – participativní rozpočet, který dává 
žákům možnost spolurozhodovat o zlepšení prostředí školy. Hlas žáků bude opět slyšet! 

š k o l s t v í 

Každá ze základních škol obdrží 
 od MČ Praha 22  

100 000 Kč.

Vminulých týdnech proběhla v naší 
škole akce Pěšky do školy, která měla 
za cíl podpořit zdravý životní styl 

a zároveň zvýšit bezpečnost v okolí školy 
tím, že děti budou docházet do školy pěšky, 
na koloběžce či na kole. S radostí můžeme 
říci, že akce měla velký úspěch a získala si 
nadšení nejen mezi dětmi, ale i rodiči.

Do projektu se zapojilo velké množství tříd, 
ale speciální pochvalu si zaslouží třída 5. B, 
která společně se svými učiteli připravila 
čtyři zastávky a trasy „pěškobusu“. A víte, 
jak se cestuje pěškobusem? No přece pěšky! 
Děti se každé ráno scházely na vyznačených 
místech, společně, a hlavně bezpečně pu-
tovaly do školy. Pěškobus se tak stal skvělou 
příležitostí pro budování týmového ducha 
a posílení vztahů mezi spolužáky.

V pátek ráno čekalo na cestující z pěškobusů 
překvapení – sladká snídaně. Děti z 5. B 
rozdávaly před vchodem sušenky a perníky.
Akce nám ukázala, že i malé změny mohou 
přinést velké a nečekané výsledky. Děkujeme 

všem dětem, rodičům i učitelům, kteří se do 
projektu zapojili, a podpořili tak zdravější 
a bezpečnější cestu do školy. Věříme, že se 
z této akce stane tradice, na kterou budou 
děti i rodiče rádi vzpomínat.
 Paní učitelky Míša, Týna a děti z 5. B 

ZŠ nám Bří Jandusů

KDYŽ DO ŠKOLY, TAK PĚŠKOBUSEM!

SEDM FÁZÍ PÉBÉČKA
1.  informační část, výběr koordinátorů 

na obou školách – do 15. 10. 2024
2.  příprava návrhů a jejich kalkulace 

16. 10. 2024 – 15. 11. 2024
3.  školní schvalovací proces 

16. 11. 2024 – 15. 12. 2024
4.  schválení návrhů na úrovni městské 

části – 16. 12. 2024 – 20. 1. 2025
5.  vlastní kampaň na podporu projektů  

21. 1. 2025 – 28. 2. 2025
6.  hlasování žáků  

4. 3. 2025 – 6. 3. 2025  
(vyhlášení záhy po ukončení hlasování)

7.   realizace vítězných návrhů  
od poloviny března 2025



4a

MĚŠŤANSKÁ ČTENÁŘSKÁ BESEDA
Nejstarší a významem patrně největší místní spolek oplývající 
rozsáhlou knihovnou. Založen byl roku 1869. U zrodu stáli starosta 
obce Fr. Koliha st., řídící učitel Jos. Bubeníček, Jan Srb st. (první 
předseda) a Jan Vokoun. Základnu měl v Kolihově hostinci v č. p. 3, 
kde byla v přízemí knihovna a kde se konaly schůze spolku. 

Brzy se stal středem společenského života v Uhříněvsi a po-
dobně jako Čtenářské besedy pilně pěstoval osvětu – soustředil 
se na odběr časopisů, půjčování knih, ale i na pořádání tanečních 
zábav s přednáškami a hudebními produkcemi. 

Při svém založení si spolek zvolil tři hesla: „Veselme se, vzdě-
lejme se, nedejme se!“ V počátcích měl kolem 60 členů a jeho 
aktivity nepřerušila ani 1. světová válka. V roce 1924 byla knihovna 
přestěhována do 1. patra a o 2 roky později musela ustoupit po-
koji pro hostinského. Ale nezanikla, postupně se přeformovala 
v místní knihovnu.

7 DIVŮ PRAHY 22 – ZANIKLÉ SPOLKY 
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SADAŘSKÝ  
A ZAHRÁDKÁŘSKÝ SPOLEK
Předchůdcem zahrádkářů byl sadařský spolek. O něm bohužel 
nemáme žádné písemné zprávy. Dochovaly se pouze pozvánky 
na plesy, které spolek pořádal v hostinci pana Václava Procházky 
v dnešní Pivovarské restauraci v roce 1880 a 1881. K tanci a po-
slechu tu hrála vojenská hudba 35. pěšího pluku. 

Ani k historii navazujícího zahrádkářského spolku, který byl 
založen v roce 1935, nemáme mnoho podkladů. Velmi aktivní 
byl v 70. až 90. letech 20. století. Tehdy pořádal výstavy květin, 
obrazů, keramiky, vzdělávací přednášky a poznávací zájezdy. 
V 80. až 90. letech měl spolek prodejnu pěstitelských přebytků 
v prostorách bývalého papírnictví pana Tůmy. Jak šel čas, zvy-
šoval se i věk jeho členů, činnost postupně utichala, až utichla 
nadobro. Dnes můžeme pouze vzpomínat na krásné poznávací 
zájezdy a květinové výstavy.

2

3

2 3 .  č á s t  c y k l u  p a m ě t i h o d n o s t í

1
Podruhé v našem cyklu se podíváme za oblíbenou činností našich předků – takzvaném spolkováním 
(poprvé v UZ 6/23). Spolky měly za mocnářství a za první republiky velký společenský a politický vliv.  
Jejich program byl nesen v duchu národní obrody a šíření osvěty. Největší rozkvět zažily před druhou 
světovou válkou. Po ní, ať už z (ne)vůle režimu či pro společenské změny, většina spolků postupně  
ztrácela na síle a do konce 20. století zanikla úplně nebo se změnila na nespolkovou.

Michal Klich, kurátor Uhříněveského muzea

OBČANSKÁ PODPŮRNÁ JEDNOTA  
JIŘÍ Z PODĚBRAD
Jednota byla založena na valné hromadě 14. července 1913 a stala 
se nástupnickou organizací spolku Vojenských vysloužilců (viz 
UZ 6/23). Jejich dosavadní spolkový prapor, který byl vysvěcen 
již v roce 1893, byl slavnostně uložen do kostela Všech svatých. 
Nově založený spolek si zřídil prapor nový, který byl odhalen 
21. června 1914. Matkou praporu byla choť správce spolkové 
továrny na cukr, paní Karla Dvořáková. V první světové válce 
a po ní jednota podporovala především válečné sirotky a vdovy.

6

4b

1



MÍSTNÍ ORGANIZACE  
JUNÁKŮ A SKAUTEK
Po svém vzniku v roce 1919 nalezli útulek nejprve v zahradním 
domku před nádražím, který jim poskytl přednosta stanice, pan 
Šimůnek. Už v roce 1940 ale čelili prvnímu pokusu o likvidaci. 
Mnozí odešli do ilegality či do zahraničí, jiní skončili v táborech 
smrti. Přesto díky dvěma římskokatolickým kaplanům svou čin-
nost na faře v tajnosti udrželi a po válce ji znovu obnovili. V roce 
1948 byla založena Pionýrská organizace a Junák byl podruhé 
poslán do ilegality. V roce 1968 se opět na krátko objevil a po-
třetí zanikl. I čtvrté zmrtvýchvstání v roce 1989 však vydrželo 
v Uhříněvsi jen do roku 2003, i když už nikoli z politických důvodů.

ČESKOSLOVENSKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ
ČSČK Uhříněves – Hájek vznikl v roce 1922. Měl 163 členů, z toho 
103 mužů. Mimo zdravotnický dozor skupina pořádala literární 
večery, její členky se výrazně podílely na znovuzřízení muzea. 
Řídila se 7 principy Červeného kříže a Červeného půlměsíce, jimiž 
jsou humanita, nestrannost, neutralita, nezávislost, dobrovolnost, 
jednota a světovost. Bohužel po mnoha letech práce byla kvůli 
novému občanskému zákoníku, který požadoval větší integraci, 
činnost ukončena.

6

5

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ
Byl založen roku 1885 a měl 49 členů. Prvním velitelem byl Jos. 
Limax a zástupcem Fr. Melinger. Roku 1886 byla zakoupena prvá 
stříkačka a sbor se ujal ochrany 10 okolních obcí. S většími či 
menšími problémy fungoval celé století, postupně ale uvadal 
a s koncem 20. století skončil. O 20 let později se hasičům povedlo 
vrátit se na scénu, ovšem už v mnohem profesionálnější podobě.

7
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JEDNOTA ČESKOSLOVENSKÉ OBCE 
LEGIONÁŘSKÉ  
Založena byla roku 1920 a již rok po založení měla 32 členů, 
převážně členů čs. zahraniční armády. Organizovala divadla, 
koncerty, akademie, masopustní plesy, zájezdy a pouliční sbírky. 
Založila také knihovnu, zaměřenou na život legionářů a boje 
za svobodu. Z akcí podporovala sirotky a vdovy po legionářích, 
pomáhala nemocným a nezaměstnaným. Spolek měl hlavní 
zásluhu na tom, že byl postaven Legionářský dům (na snímku). 
Jednota zanikla na počátku 40. let.

5

4

2

7 DIVŮ PRAHY 22 – ZANIKLÉ SPOLKY 

2 3 .  č á s t  c y k l u  p a m ě t i h o d n o s t í

Podruhé v našem cyklu se podíváme za oblíbenou činností našich předků – takzvaném spolkováním 
(poprvé v UZ 6/23). Spolky měly za mocnářství a za první republiky velký společenský a politický vliv.  
Jejich program byl nesen v duchu národní obrody a šíření osvěty. Největší rozkvět zažily před druhou 
světovou válkou. Po ní, ať už z (ne)vůle režimu či pro společenské změny, většina spolků postupně  
ztrácela na síle a do konce 20. století zanikla úplně nebo se změnila na nespolkovou.

Michal Klich, kurátor Uhříněveského muzea

37
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UVAŘIT SI VLASTNÍ PIVO?  
V UHŘÍNĚVESKÉM PIVOVARU TO POD 
DOHLEDEM SLÁDKA PŮJDE
Po dřevěných schodech vyšlapaných generacemi sládků stoupáme pod střechu budovy, 
která v Uhříněvsi stojí už od 18. století. Nápis na jejím průčelí dává vědět, že se tu „pod 
komínem“ vařilo pivo pomocí páry. Na půdě stojí dřevěný šrotovník, do něhož dopravník 
přivážel slad. Namletý pak putoval zpět dolů do varny. „Je to jedno z mála dochovaného 
vybavení,“ říká Ing. Martin Turnovský (MT), potomek původních majitelů. Varna byla 
o patro níž. Dnes je umístěna v bývalé stáčírně pod ocelovým chladicím štokem. 
V nerezových kádích kvasí pivo, které podle svých receptů vaří dva sládci.  
Jedním z nich je Rudolf Lach (RL).
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Jaká piva z vaší produkce můžeme 
ochutnat?
RL: Naše produkce stojí na ležácích. To je 
pivo, které si člověk dá, když má žízeň. Když 
jsme začínali, nechtěli jsme vařit běžná piva 
− desítku a dvanáctku, ale chtěli jsme se 
víc věnovat silnějším ležákům. Běžný le-
žák jsme však mít museli, a tak jsme zvolili 
kompromis − světlou jedenáctku. Ta je do-
dnes naší vlajkovou lodí. Druhým ležákem, 
který jsme uvařili, byla polotmavá třináctka 
a jako třetí jsme udělali světlou čtrnáctku. 
To bylo pivo, které nám jednak hrozně chut-
nalo a za druhé si hned od začátku získalo 
svoje fanoušky. Děláme samozřejmě i spe-
ciály – mezi ně patří svrchně kvašená piva 
– světlý ALE, polotmavá IPA a session IPA. 
Ze spodně kvašených je to například náš 
tmavý speciál Porter.
MT: Porterem také navazujeme na tradici 
původního uhříněveského pivovaru. K té 
odkazuje i pojmenování našich ležáků 
Alois na počest mého prapradědečka Aloise 
Tichého, který přišel do uhříněveského 
pivovaru v roce 1877, a v roce 1884 jej od 
Jana II. z Lichtenštejna odkoupil. Za jeho 
působení se zdejší pivovar dočkal největ-
šího rozkvětu a slávy. Tenkrát se tu vařilo 
až 20 tisíc hektolitrů piva. Naše produkce 
dosahuje sotva desetiny tohoto objemu.

I PIVO PODLÉHÁ MÓDĚ

Pivo se v Uhříněvsi vařilo pravděpodobně už 
od konce 13. století. Uhříněveský pivovar se 
do prostor, v nichž je dnes, přestěhoval v roce 
1705 a fungoval tu až do roku 1949. Vy jste 
jej znovu obnovili v roce 2016. Můžeme 
i dnes ochutnat pivo, jaké pili naši předci?
MT: Bohužel, žádné původní recepty se nám 
nedochovaly. Vše, co vaříme, vymysleli naši 
sládci sami. Nicméně z historických pramenů 
jsme získali informace právě o pivu Porter, 
které se tu vařilo v meziválečném období 
mezi lety 1921 až 1942, kdy pivovar provo-
zoval můj pradědeček Jaroslav Tichý společně 
s Eduardem Zemanem. Zjistili jsme, jakou 
mělo stupňovitost i jak vypadalo, a naši sládci 
jej podle toho vaří. Nicméně je to jen okrajová, 
sezonní záležitost. Nevaříme ho po celý rok.

Existuje i v pivovarnictví něco jako módní 
trendy?
RL: Ano, existuje spousta trendů. Některé 
jsou jen přechodné módní vlny, ty jdou mimo 

nás, protože se to neslučuje s naší filozofií. 
Chceme navazovat na historii našeho pivo-
varu, proto jsme i v produkci spíše konzer-
vativnější. Jiné jsou spíš obecnější a těm se 
musíme i my trochu přizpůsobovat.

Jaké to jsou?
RL: Chutě se samozřejmě mění a podlé-
hají módě, zejména u mladých. Obecně se 
dá říct, že lidé dnes preferují slabší piva, 
po kterých nemají těžkou hlavu a mohou 
u nich sedět celý večer. Proto už několik let 
vyrábíme na léto světlou osmičku. Je to pivo 
s plnou chutí, které má jiskru, ale člověk má 
po něm čistou hlavu.
MT: Do budoucna bychom chtěli náš sor-
timent rozšířit i o nealkoholické pivo, které 
je dnes také hodně žádané.
RL: Jedno nealkoholické jsme už uvařili. 
Bylo moc dobré, ale ne každá várka se po-
vedla stejně, a pokud chcete pivo vyrábět, je 
základní podmínkou, že musí chutnat po-
každé stejně. Proto recepturu stále ladíme.

Jak vůbec vzniká nové pivo? Někde 
se inspirujete nebo tak dlouho 
experimentujete, až se to podaří?
RL: Je to kombinace všeho. Třeba můj kolega 
Ladislav Veselý, který mě sem do Uhříněvsi 
přivedl, pracoval dříve několik let v Japonsku. 
Tam získal spoustu zkušeností a inspirace. 
Oba dva navíc rádi cestujeme a ochutnává-
me něco nového, takže i touto cestou získá-
váme inspiraci. Jak ale které pivo vaříme, je 
samozřejmě naše výrobní tajemství.

Základní suroviny pro výrobu piva jsou asi 
jasné. Co však takové „exotické“ jako třeba 
jedlé kaštany nebo ibišek, které se ve vašich 
speciálech objevují. Jak vás napadly?
RL: Kaštanové pivo jsme poprvé ochutnali 
na Korsice. Bylo vynikající a samozřejmě 
úplně jiné, než na jaká jsme zvyklí u nás. 
Přidávali do něj mouku z jedlých kaštanů. 
Moc nám chutnalo, a když jsme pak pře-
mýšleli, jaký speciál vyrobit před Vánoci, 
vzpomněli jsme si právě na jedlé kaštany, 
které se u nás prodávají na vánočních trzích. 
Tak vznikl náš speciál. Je to silné, sedm-
náctistupňové pivo, takže se hodí spíš na 
zimní období.
MT: Získalo si však takovou oblibu, že jej 
nakonec vyrábíme celoročně. Čepované 
v restauracích přes léto neseženete, ale 
v lahvích se dá koupit.
RL: A co se ibišku týče, ten je v našem letním 
speciálu, v Róze. Je to takové lehčí pivo, naše 
variace na klasická svrchně kvašená pšenič-
ná piva, do kterého jsme přidali květy ibišku. 
Dávají mu lehce růžovou barvu a takovou 
jemnou kyselost. To byla zase inspirace 
kolegy Ládi, kterou si přivezl z Japonska.

		Historický uhříněveský pivovar patří  
se svým komínem k dominantám 
Uhříněvsi.

		Stávající varna je umístěna v původní 
stáčírně pod ocelovým chladicím 
štokem. Z původního vybavení se téměř 
nic nedochovalo. 

r o z h o v o r 

KDO JE Ing. Martin Turnovský
Rodák z Uhříněvsi, který se angažuje 
i v místní politice. V letech 2014–2018 
působil jako zdejší starosta, aktuálně má 
jako člen Rady městské části 22 a člen 
zastupitelstva na starost oblasti životního 
prostředí a hospodářskou správu. 
Na Uhříněvsi ho těší, že se za poslední 
roky změnila ze zanedbané vesnice 
s jednou hlavní ulicí, poštou a asi třinácti 
hospodami ve funkční město. Rozvoj však 
musí být podle jeho slov vyvážený, aby 
sem lidé nejezdili jen za bydlením, ale i za 
prací, kulturou a zábavou. K další výstavbě 
by se mělo podle jeho slov přistupovat 
rozumně.

KDO JE Rudolf Lach
Láska k pivu jej přivedla k domácímu 
experimentování s jeho vařením. 
Nakonec se rozhodl vystudovat chemicko-
technologickou školu v Praze, obor kvasné 
technologie a pivovarnictví. Pracoval jako 
podsládek v pivovaru Dalešice, sládek 
v pivovaru U Medvídků a dnes je hlavním 
sládkem v Uhříněveském pivovaru. 
V roce 2012 spoluzaložil létající pivovar 
Prager Laffe – Pražský Floutek, ve kterém 
vařil především svrchně kvašená piva typu 
ALE a IPA. Je autorem mnoha receptů. Na 
Uhříněvsi se mu líbí především okolí 
pivovaru – ulice s Divadlem 22, 
sokolovnou a tenisovými kurty. Naprostým 
základem pro dobrý pivovar je podle jeho 
slov čistota a dobří lidé. Obojího je v tom 
uhříněveském vrchovatě. 
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Kde všude si mohou lidé vaše piva 
vychutnat?
MT: Čepovaná piva mají v našich partner-
ských restauracích v Uhříněvsi –  v Pivovarské 
a v  Cihelně a dále v  jedné restauraci ve 
Vinohradské ulici a v jedné na Bělohorské 
ulici v Praze. Lahvová piva si pak mohou lidé 
koupit kromě těchto restaurací i u nás a v ob-
chodních řetězcích Globus ve Štěrboholech, 
na Černém Mostě a na Zličíně.

Vyvážíte své produkty i někam do 
zahraničí?
MT: Tak daleko naše ambice nesahají. 
Nejdál dovážíme na Šumavu. Pořád jsme 
minipivovar.

PIVNÍ ROZMANITOST JE DŮLEŽITÁ

Jaký je vůbec rozdíl mezi klasickým 
pivovarem a minipivovarem?
MT: Především v  objemu produkce. 
Minipivovar nevyrobí ročně víc než 10 ti-
síc hektolitrů piva a musí splňovat i další 
kritéria. Takové produkce nedosahujeme 
ani zdaleka a ani po tom netoužíme. Jsme 
a chceme být minipivovarem, protože nás 
to především baví. S velkými produkcemi 
jsou samozřejmě spojené i mnohem větší 
náklady na provoz, a i rentabilita středních 
a velkých podniků je složitá. My chceme 

fungovat a prodávat především tady u nás, 
„pod komínem“.

Jsou nějaké problémy, na které narážíte?
MT: Samozřejmě. Limituje nás domácí trh, 
který není pro minipivovar jednoduché zís-
kat. Nemáme za sebou obrovský kapitál, 
jako někteří naši konkurenti, který by nám 
umožňoval dávat restauracím nějaké bonu-
sy nebo peníze předem, jako to dělá největší 
konkurent všech pivovarů. O to víc nás těší, 
když se nám podaří domluvit spolupráci 
s někým, kdo vidí stejně jako my, jak je pivní 
rozmanitost důležitá. Nemusíme mít všude 
jen naše pivo, naopak jsme rádi, když si 
zákazník může vybrat. A těší nás, když to 
hospodský vidí stejně a nejde mu jen o to, 
od kterého pivovaru dostane víc peněz. Je 
to složité a těžké.

RL: Dá se říct, že ještě před deseti lety 
stačilo mít dobré pivo a nadšení. Dnes 

už je všechno jinak. Do pivovarnictví 
vstupují lidé, kteří vydělali peníze v úplně 

jiných oborech, mají kapitál a jsou schop-
ni a ochotni ho investovat i do něčeho, co 

nevydělává, jen proto, že to mají jako svého 
koníčka nebo si tím plní svoje sny.

Kde na vaše pivo mohou lidé v Uhříněvsi 
narazit kromě zmiňovaných restaurací?
MT: Podporujeme spoustu místních aktivit, 

ať už to jsou akce městské části nebo třeba 
Příběh potravin, který pořádá Výzkumný 
ústav živočišné výroby, v. v. i. Ochutnat naše 
produkty, dobré jídlo a poslechnout si dob-
rou muziku mohou lidé i na našem dvoře 
v rámci Pivních slavností, které pořádáme 
vždy na začátku září, a určitě budeme mít 
svůj stánek zase na uhříněveských vánoč-
ních a velikonočních trzích.

Chystáte i nějaké novinky?
MT: Historické budovy postupně rekon-
struujeme. Po roce 1949, kdy byla činnost 
pivovaru úředně zastavena, byl objekt po-
užíván jako skladiště a chátral. My se ho 
snažíme znovu vrátit do původní podoby, 
ačkoli to samozřejmě vyžaduje hodně času 
a peněz. Z původního vybavení parostroj-
ního pivovaru nezbylo skoro nic. Všechno 
bylo postupně odvezeno a rozebráno, stropy 
některých lednic se zřítily, sklepy byly za-
valeny. Jediné, co zůstalo, byla parostrojní 
varna, šrotovna a transmise. Na půdě, kde 
byla šrotovna, bychom chtěli vybudovat 
malou expozici věnovanou historii pivovaru 
a pod ní, na místě původní varny, bychom 
chtěli udělat malou experimentální varnu. 
Tu bychom využívali nejen pro vlastní ex-
perimenty, ale lidé by si v ní mohli pod do-
hledem sládka uvařit i vlastní pivo. K tomu 
chceme udělat i vnitřní a venkovní posezení, 
abychom tu mohli pořádat exkurze a další 
aktivity. Takže plánů máme spoustu.

Od znovuotevření pivovaru uplynulo už 
osm let. Co se vám za tu dobu povedlo?
MT: Myslím, že se toho povedlo dost. 
Velkým úspěchem pro nás bylo, že jsme 
na začátku získali za partnera Pivovarskou 
restauraci, čímž jsme si zajistili odběr pro 
naše produkty. Zájem o naše pivo byl od 
začátku velký, což nás potěšilo. Díky tomu 
jsme mohli investovat do rozvoje pivovaru, 
nejen co se vybavení, ale i technologií týče.
RL: Za tu dobu jsme dokázali více než zdvoj-
násobit objem naší produkce, což je také 
úspěch.

 Magda Snížková

CO MOŽNÁ NEVÍTE
Zlatá léta uhříněveského pivovaru přerušila 
první světová válka. Snížený odbyt 
a nedostatek surovin byly částečně 
nahrazeny výrobou sodové vody 
a limonád.

Od roku 1949 byl areál pivovaru využíván 
jako sklady a chátral. Bylo v plánu jej 
zbourat a na jeho místě postavit sídliště.

V roce 1991 se pivovar vrátil původním 
majitelům a do roku 2014 byly opraveny 
všechny důležité budovy. První zkušební 
várka piva byla uvařena na konci roku 
2015.

Pivovar má dva sládky – Ladislava 
Veselého a Rudolfa Lacha.

r o z h o v o r

Pivo se v Uhříněvsi vaří s využitím nejmodernějších technologií i s přihlédnutím k aktuálním 
trendům.

Foto z letošních pivovarských slavností.



INZERCE

SEBE – UVĚDOMĚNÍ

Tradiční čínská medicína 
Fytoterapie – léčivé bylinné směsi

Dietetika – sestavení individuálního jídelního plánu
Stravování založené na smysluplných pravidlech TČM pomáhá mnoha 
zdravotním problémům předejít nebo je zcela vyřešit. Stravou každodenně 
ovlivňujeme rovnováhu v našem těle. 

Regresní terapie
je jedinečnou technikou, s jejíž pomocí je možné řešit všechny problémy, 
kdy příčinou jsou naše negativní vzpomínky, úraz či jiné trauma prožité 
v minulosti.

Kreativní arteterapie – pro děti a teenagery
využívá arteterapii a bachovy esence jako prostředek k osobnímu 
vyjádření, sebepoznání, osobnímu růstu a k řešení životních obtíží. 

Zkrácená 224, Praha 10, 103 00 
tel: 603 570 280, info@sebe-uvedomeni.cz, www.sebe-uvedomeni.cz

S čÍM kliENti NEjčaStĚji  PřicháZEjÍ 
Strachy, úzkosti, stres, problémy ve škole, syndrom vyhoření, agrese, 
stud, atopický ekzém, astma, opary, migrény, nespavost, nadváha, 
pomočování, zácpa, chronická rýma, gynekologické a urologické 
potíže, trávicí potíže, bolesti zad a kloubů...

tradiční čínská medicína 
a duševní zdraví

Zdroj obrázků: Internet/pixabay.com 
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s e n i o ř i

ZO 22/30 SENIOŘI ČR PRAHA 22 A KLUB SENIORŮ

PROGRAM NA ŘÍJEN 2024
Provoz klubu: pondělí a čtvrtek od 14 hodin
Adresa: Nové náměstí 1440/2a, Praha 22, DPS II, 3. poschodí.

„Štěstí je už to, že se opět ráno probudíš a dokážeš 
vstát bez toho, aby ti někdo musel pomáhat. Buď 
vděčný opravdu za vše, protože to, co máš dnes, 
mít zítra nemusíš.“

AKCE ZO SENIOŘI ČR PRAHA 22
 15. 10.  Vycházka s R. Truhlářovou
 16. 10. Bazar ošacení
 do 18. 10.   Výstava – 10 let činnosti ZO Senioři Praha 22 

a 20 let činnosti Klubu seniorů

VÝLETY
 3. října 2024  jednodenní výlet do Holašovic (památka 

UNESCO). Cena: 200 Kč, doprava z dota-
ce MČ. Odjezd v 7:00 roh ulice Přátelství 
a Morávkova.

PROGRAM
 2. 10.  Kino pro seniory
 3. 10.  Výlet Holašovice
 7., 14., 21. 10.  Kavárnička, společenské hry, komunikace
 10. 10.  Senioři a děti – mezigenerační setkávání
 16. 10. Bazar ošacení
 17. 10.  Tvořivé práce
 22. 10.  Zájezd Polsko – Kudowa Zdrój
 24. 10.   Súrjamárga – cesta k životní energii  

– cvičení a meditace
 28. 10.  Státní svátek 
 31. 10.  Vl. Lustigová – práce s mobilem

Bližší informace v seniorské poradně, v klubu,  
na tel.: 775 164 802, ve vývěsních skříňkách a na webových 
stránkách  www.seniori-praha22-uhrineves.webnode.cz. 

 Stanislava Drozenová 
 vedoucí Klubu seniorů

V únoru tohoto roku to bylo 10 let, co na-
vždy Hájek opustila paní Jiřina Mašková. Ráda 
bych využila této příležitosti a vzpomněla na 
ni. Byla vůdčí osobností pobočky Červeného kříže 
v Hájku. Její zásluhou se vždy začátkem prosince v Hájku objevil 
svatý Mikuláš (i když doba svatým nepřála) s nadílkou pro děti. 
Každoročně se děti bavily na maškarním bále a soutěžily na dět-
ském dnu. Tradiční bál pořádaný Sborem dobrovolných hasičů 
dovedla změnit na maškarní, takže se bavili i dospělí. Dovedla 
vzbudit v lidech nadšení pro sbírku na obce postižené povodní 
a vrcholem jejího snažení byla oslava výročí obce Hájku v roce 
2013. Nebyla na vše sama, ale byla „hnacím motorem“. Takže, 
Jiřko, myslím, že se na nás můžeš usmívat, protože štafetu po 
tobě převzali mladší a dál se v Hájku uskutečňují akce, které jsi 
nastartovala, a vedou si dobře. Ve spolku pracují nejen staro-
usedlíci, ale i ti, co v Hájku našli nový domov.

 Pamětnice Marie Vávrová 
Spolek občanů v Hájku

VZPOMÍNKA  
NA JIŘINU MAŠKOVOU

Dne 26. září 2024 oslavili diamantovou svatbu Jaroslava a Václav 
Pokorovi. Hodně zdraví a životní pohody přeje rodina a přátelé.

DIAMANTOVÁ SVATBA

BAZAR OŠACENÍ 
v přízemí DPS II

Darované šatstvo bude průběžně přijímáno 
v provozních dnech Klubu seniorů:

ve středu 16. října  
(9:00 – 16:00)

Prodej za dobrovolný příspěvek, který bude 
využit na činnost ZO Senioři Praha 22. 

Zbylé šatstvo bude předáno  
na humanitární účely.

Poslední akcí letošních Dnů zdraví 
Aleše Bendy byl relaxační koncert 
kapely Ztracenky. Prostor schodi-
ště v DPS II, sloužící jako hlediště, 
byl jako vždy zaplněn spokojenými 
divačkami a diváky. Po koncertu 
se všichni sešli na malé pohoštění 
a vybyla chvilka i na foto s hlavní or-
ganizátorkou Zdenkou Žaludovou 
na terase domu... 

36. ZPÍVÁNÍ  
NA SCHODECH
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Hudební festival Václava Josefa Moravce,
kantora uhříněveského

kostel Všech svatýchwww.praha22.cz

čtvrtek

77..    1111..  

1155..  1122..  16 30

Další novodobé 
premiéry
z barokního archivu 
našeho kostela

III. neděle adventní

Ensemble Fiorello

19 30

      Adventní 
koncert  

Musica cum gaudio
smíšený pěvecký sbor Local Vocal
řídí Martin Šmíd

Václav Josef Moravec:

Litanie ke sv. Janu Nepomuckému
 Čtvero zastavení 
  na slavnost Božího těla
 Salve Regina 
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100 LET HUSOVY KAPLE 
V neděli 9. září oslavila Českobratrská církev evangelická 
u nás 100 let od dokončení Husovy kaple, zdobící 
stejnojmenné náměstí v Uhříněvsi. Na 20. října se už 
plánují oslavy této události. Připomeňme si ji zatím 
zalistováním v archivu…

Druhá kazatelská stanice sboru 
klimentského jest v Uhříněvsi. 
V tomto městě čítajícím méně 
nežli 3000 obyvatelů byl konán 
na počátku května 1920 na ná-

městí tábor lidu, kterého se za církev čes-
kobratrskou súčastnil i farář Řepa z Velimi. 

Pod vlivem jeho řeči řada občanů projevi-
la přání, aby uspořádány byly českobratr-
ské Služby Boží v místě. Bratr Štolc, rolník 
z Benic, tlumočil přání toto faráři Bednářovi 
v Praze a ten vykonal 25. května 1920 na ná-
městí služby Boží, jichž se súčastnili i četní 
členové sboru klimentského. Po službách 
Božích, jež byly v  blízkosti sochy Jana 
Nepomuckého, se přihlásilo k českobratrské 
církvi asi 65 členů. Při sčítání lidu se napo-
četlo již asi 300 českých bratří v Uhříněvsi. 
Počet vzrostl od té doby na 581 duší s okolím. 
Uhříněves přináležela ke sboru škvorecké-
mu; pro vzdálenost a špatné spojení byla 
přefařena ke sboru klimentskému v Praze 
a utvořena r. 1922 kazatelská stanice. Téhož 
roku byla zřízena nedělní škola, jež se těší 
přízni dítek i dospělých. V čele práce stojí 

od počátku výbor, jehož předsedou jest bratr 
V. Košek, tesařský mistr v Uhříněvsi, a bratří 
a sestry z Uhříněvsi, Benic a Hájku. 

Roku 1922 bylo zakoupeno od města staveb-
ní místo na budoucím náměstí ve výměře 
217 sáhů po 27 Kč. Stavba modlitebny se 
stala r. 1923 nevyhnutelnou pro vzrůstající 
počet členů a malou místnost na radnici. 

Plány na modlitebnu udělal bratr Arch. 
Blecha z Prahy a základní kámen položen byl 
dne 1. července 1923 při slavnosti Husově, při 
níž slavnostní řeč měl farář Šebesta z Peček. 
Po slavnosti bylo s velikou láskou a pílí od 
všech údů mladého sboru přistoupeno ke 
svážení stavebních hmot. 

Poněvadž se jeví jak v Uhříněvsi, tak v okolí 
značný zájem pro církev českobratrskou, 
jest položen základ pro samostatný sbor. 
Modlitebna odevzdána 7. září 1924 ke své-
mu účelu.

 Jiří Ort
farář sboru

Předposlední prázdninový týden strá-
vila Jiskřička na soustředění v Peci 
pod Sněžkou, v již známém prostředí 

Vebrových bud. Na soustředění vyjel koncertní 
a komorní sbor, aby se po prázdninové pauze 
opět dostaly do formy, zapracovaly na hlasové 
technice a nastudovaly nový repertoár.

Stejně jako  loni děti skákaly přes švihadla 
na podporu Sportovního klubu vozíčkářů. 
Využili jsme každé volné chvíle a podařilo se 
nám překonat loňský rekord – naskákali jsme 
442 633 přeskoků za pět dní, téměř dvojnáso-
bek loňského čísla. V průměru vyšlo 11 000 
přeskoků na jednoho, ale padaly i osobní 
rekordy a největší skokan z řad dětí, Pepa, 
odjížděl s diplomem Švihák 2024 a číslem 
27 225 přeskoků. Mezi dětmi a rodiči jsme 

vybrali 4157 Kč a celá částka byla darována 
SKV na jeden konkrétní handbike.

Každý rok se snažíme připravit na soustře-
dění pro děti novinky. Letos jsme pod vedením 
skvělého praktikanta Jáchyma vyzkoušeli jógu. 
Po švihadle bylo třeba se řádně protáhnout, 
a tak jsme pravidelně cvičili Pozdrav slunce 
a měsíce.

Nesměly chybět ani tradiční soutěže v tý-
mech. Soutěžilo se v luštění šifer, sportovních 
disciplínách, nacvičovala se divadla a zvládli 
jsme i výlet po hřebenech Krkonoš.  

Během dne děti plnily bobříky, vyzkou-
šely si, jaké je to půl dne mlčet, mít zavázané 
oči, nesmět používat ruce nebo muset místo 
mluvení zpívat. Všichni se při jejich plnění 
i pozorování ostatních dost nasmáli a děti si 
odvezly i malou odměnu. 

Děti byly opět skvělé. Máme velikou ra-
dost z toho, jak jim to zpívá, ale i skáče. Jsme 
rádi, že do všech aktivit jdou naplno a může-
me se s nimi věnovat i pro sbor velmi netradič-
ním disciplínám a aktivitám, jejichž přínos se 
však časem objeví i při sborových zkouškách.  

       
 Tereza Vojtíšková, 

praktikantka
Anna Nebáznivá, 

sbormistr

JISKŘIČKA NA LETNÍM SOUSTŘEDĚNÍ V PECI POD SNĚŽKOU

Kapli od náměstí odděloval plot a branka.

Hromadná fotografie farníků z roku 1920.

Původní interiér kaple.
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INZERCE

Prázdniny utekly jako voda a nový školní rok je zase v plném 
proudu. Konec toho minulého se u nás ve školní družině 
nesl na vlně plné různých ozvláštnění, jako byla putovní 

divadélka, která přijela za našimi nejmladšími, dobrodružná 
přespání pro ty starší a branný den s neodmyslitelným hodem 
granátem, plížením vpřed anebo třeba ošetřováním zraněných 
pro všechny naše děti. Ani přes nabitý program jsme ale neza-
nedbávali tvoření, během přípravného týdne se nám podařila 
instalace, a tak jste se mohli během září podívat na výstavu „Na 
plotě“, kde byly práce našich dětí napříč celým minulým školním 
rokem. Děkujeme 
za pozitivní ohlasy 
a příští září se mů-
žete těšit na Prahu 
22 očima našich 
dětských fotografů. 
S přáním pěkného 
podzimu zdraví za 
kolektiv ŠD…

 Pavla Chejnová
vychovatelka  

7. odd. ŠD 

Letos byla zvolena trasa mimo blízké okolí Hájku, což nabídlo 
účastníkům nový zážitek a pohled na vzdálenější části. 
I když se peloton rozdělil na dvě skupiny podle zvolené tra-

sy, všichni cyklisté se v průběhu jízdy střetli v několika společných 
bodech, což dodalo celé akci příjemnou atmosféru soudržnosti.

Bezpečnost byla, jako každý rok, zajištěna přítomností policie, 
která se postarala o bezpečný průjezd frekventovanými úseky sil-
nic. Díky slunečnému a teplému počasí si účastníci užívali čekání 
na ty pomalejší a celé dopoledne proběhlo v pohodovém duchu.

V cíli, který byl tradičně u oblíbené hospůdky v Hájku, čekala 
na účastníky nejen chutná jídla, ale také závěrečná tombola. 
Výhry byly opět lákavé – cyklodresy, lahve na kolo, rukavice či 
vtipné trumpety na kola, které vzbudily nadšení mezi soutěžícími.

Akce se tak opět stala úspěšnou a již nyní se všichni těší na 
příští ročník, který slibuje další novinky a zajímavé trasy.

Celé akce se zúčastnilo 43 malých a 35 dospělých cyklistic-
kých nadšenců.

Všem děkujeme za účast i přípravu.
 Ondřej Kallasch

OHLÉDNUTÍ ZA UPLYNULÝM  
A START DO NOVÉHO ŠKOLNÍHO 
ROKU 2024/2025 

HÁJECKÁ CYKLOJÍZDA UŽ PO OSMÉ

š k o l y  a  s p o l k y 

100 LET HUSOVY KAPLE 





INZERCE

776 132 048 
mirek.jerie@seznam.cz

www.elektrorevizericany.cz

MONTÁŽ
SERVIS

ELEKTRO ELEKTRO – instalace, opravy

REVIZE – spotřebiče, budovy, hromosvody 

HROMOSVODY– instalace, opravy

CHYTRÉ DOMY – LOXONE
FOTOVOLTAIKA – na klíč s vyřízením dotací

Dodavatel FV komponent:

Více informací naleznete na našich webových stránkách

Obracet se na nás však můžete kdykoli
 na výše uvedených číslech.

www.pohrebnisluzbysommer.cz.

Praha 22-Uhříněves

Přátelství 1300/44
Po-Pá 8.00 - 15.30

Tel. 602 319 256 Tel. 602 319 542

Říčany

Rooseveltova 332/10
Po-Pá 9.00 - 16.00
So 9.00 - 10.30

KDE NÁS NAJDETE

Provedeme Vás těžkými chvílemi
 s péčí a soucitem.



Když chcete víc než

FITNESS 
        KLUB

„Před 5 lety, kdy se naše děti osamostatnily 
a začaly si žít svůj vlastní život, jsme najednou 
měli více času, který jsme chtěli věnovat sobě 

a svému zdraví. Proto jsme se rozhodli stát 
se členy klubu Park Holiday. Našli jsme 

tu nejen ideální podmínky pro široké 
sportovní vyžití, příjemný odpočinek 
a relaxaci, ale jsme nadšeni z toho, 

že jsme mezi členy poznali nové 
přátele s podobnými zájmy 

a názory. Zařadili jsme 2-3 návštěvy 
klubu týdně do našeho životního 

rytmu a náš život tak dostal nový, 
zdravý a smysluplný rozměr.“ 

Proč jsme členy klubu

klubparkholiday.cz

  NOVÝ
ŽIVOTNÍ

   STYL

AKCE

PLATÍ DO 31. 10. 2
02

4

Vyzkoušejte si

MĚSÍC 
ZA PŮLKU! 

Zaregistrujte se na 
klubparkholiday.cz



www.kinoucko.cz
říjen
Program na

Středa 16. 10.
20:00 Rok vdovy

Pátek 18. 10.
18:30 Substance

Sobota 19. 10.
14:30 Velký pán

Pátek 11. 10.
18:30 Až na věky

Pátek 4. 10.
18:30 Janžurka

Sobota 5. 10.
14:30 Elli a parta příšeráků

19:30 Vlny

Středa 2. 10.
10:00 Zápisník alkoholičky (Bio Senior) Drama, ČR/SR/HR, 109 min, od 12 let, česká verze

Tlumočnice Petra se musí smířit s tím, že se z ní ve čtyřiceti letech 
stala vdova. Zármutek ale není její jedinou výzvou. Musí se postarat 
o dospívající dceru a pak také půjčky, nájmy, poplatky, nekonečné 
dědické řízení. Mezi troskami svého života však Petra krok za 
krokem nachází odvahu k novému začátku a návratu do světa.

Animovaný/Loutkový, ČR, 72 min, česká verze
Malý pán tentokrát se svou ženou Majolenkou provozují kiosek s 
občerstvením pro obyvatele lesa a žijí poklidný život. Do lesa ale 
přichází prohnaný padouch Dr. Zetko, který podněcuje strach z 
Jeleňáků. Za ochranu vyžaduje poslušnost a peníze a všechny si 
nakonec podrobí. Malý pán se svými přáteli proti tomu zakročí, 
porazí Dr. Zetko a dokonce se skamarádí s Jeleňáky.

Horor/Drama, VB/USA/Francie, 140 min, od 12 let
Snili jste někdy o své lepší verzi? Stárnoucí hvězda televizních 
obrazovek Elisabeth dostává možnost vyzkoušet zázračnou substanci, 
díky které může být mladší, krásnější a dokonalejší. Má to jeden 
háček, musí se dělit o čas s jejím novým, lepším já, Sue . Každých 
sedm dní. Dokonalá rovnováha. Snadné, že? Co by se mohlo pokazit?

Drama, Norsko, 101 min, od 12 let, české titulky
Marie se snaží skloubit kariéru s péčí o děti a domácnost, zatímco 
Sigmund je neustále na cestách. Stejně jako mnoho jiných vztahů, i 
ten jejich začal bezstarostnou zamilovaností. Po letech ale přichází 
krize a Marie vztah bez upřímné sebereflexe nezachrání.

Drama, Česko, 92 min, od 15 let, česká verze

Dokumentární, ČR/SR, 110 min, přístupný, česká verze
Osobní, vtipný, dojemný a zcela otevřený film, který odhaluje 
nejdůležitější chvíle v profesním i soukromém životním příběhu 
ikony českého filmu, televize a divadla Ivy Janžurové.

Animovaný, Německo, 86 min, přístupný, český dabing
Elli žije ve starodávném sídle se svým strýcem, cítí se osaměle a 
nebaví ji strašit lidi. Což by se dalo pochopit, kdyby nebyla duch. 
Nesmí také opustit dům, její strýc ale jednoho dne zmizí a ona se tak 
vydává na dobrodružnou cestu ho hledat. Podaří se Elli a jejím 
novým kamarádům zachránit strýce? 

Změna programu vyhrazena.

Thriller/Drama, Česko, 131 min, od 12 let, český dabing
Dobový film Vlny režiséra Jiřího Mádla ukáže napínavé a doposud 
utajené příběhy novinářů Československého rozhlasu. Konec 60. 
let, v rádiech rokenrol, studentské revolty mění svět a starší z 
bratrů nastupuje do prestižní redakce rozhlasu. Záhy se ocitne v 
nebezpečném souboji redaktorů a tajných služeb a hlavní hrdina 
stojí před drsnou volbou: ochránit bratra, nebo pravdu a kolegy?

Středa 6. 11.
10:00 Janžurka (Bio Senior)

Pátek 8. 11.
18:30 Tajemství smrti

20:00 Vyjímečný stav

17:00 Jiný člověk

Dokumentární, ČR/SR, 110 min, přístupný, česká verze > viz 4. 10. 

Komedie/Thriller/Horor, USA, 112 min, od 15 let, české titulky
Příběh těžce znetvořeného muže, který dostane šanci na nový, lepší 
život. Po kompletní chirurgické rekonstrukci, která z něj udělá 
„Jiného člověka“, však paradoxně zjistí, že dřív mu možná bylo líp. 

Komedie, ČR, 111 min, od 12 let, česká verze
Rozhlasový zpravodaj na Blízkém východě Karel Beran přijíždí tajně 
na otočku do Prahy. V Kamburu, který opustil, ale ve stejnou chvíli 
vypuká revoluce. Zkušený profesionál tak vřavu arabské revoluce 
simuluje na kuchyňských spotřebičích ve vinohradském bytě. Chytne 
se ale do vlastní pasti. Příspěvky jsou totiž vysoce sledované a Český 
rozhlas se rozhodne poslat podpůrný tým. Přizná se k mediálnímu 
podvodu, nebo bude předstírat vlastní smrt?

Dokumentární, ČR, 95 min, od 12 let, česká verze
Celovečerní dokumentární film Viliama Poltikoviče se vydává na 
dobrodružnou cestu k otázkám kolem smrti a strachu spojeného s 
ní. Jak pomocí strachu ze smrti můžeme využívat a ovládat chování 
lidí? A jak na smrt nahlíží různé kultury nebo věda? Skrze osobní 
příběhy lidí, kteří překonali svůj strach ze smrti, nám film ukazuje, 
že přístup ke smrti může ovlivnit kvalitu našeho života.

Středa 9. 10.
20:00 Amerikánka

17:00 Osamělí vlci
Komedie/AKční, USA, 93 min, přístupný, české titulky
Dva čističi pracující na vlastní pěst se nečekaně sejdou u jedné 
zakázky v hotelovém pokoji, kde leží mrtvé tělo v kufru. Mladík 
ovšem po odklizení v kufru nabyde vědomí a brousí si na něj zuby 
newyorské podsvětí. Muži tak musí hodit za hlavu předsudky, 
přijmout jiný pravidla a přežít divokou noc i přesto, že si sami lezou 
na nervy.

Fantasy/Drama, ČR, 110 min, od 12 let, česká verze
Vracíš se na místa, kde jsi vyrůstala. Třeseš se. Potíš se. Nemůžeš se 
vyhnout vzpomínkám. Děcák za komunistů. Pěstouni. Pasťák. A pak 
samet. A svoboda, se kterou nevíš, jak naložit. Stokrát jsi padla. Ale 
stokrát zase vstala. Nebyla jsi na to totiž sama. Měla jsi sebe. A taky 
naději, že jednou zdrhneš do Ameriky, kde na tebe čeká táta. 
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(Tento přehled je kalendářní. Uvádíme zde proto i akce, které už proběhly.  
Cílem je uchovat přehled o tom, jaké zajímavé aktivity se na Praze 22 odehrály či odehrají.)

KALENDÁŘ AKCÍ | ŘÍJEN

KALENDÁŘ AKCÍ | LISTOPAD

1. – 18. 10. | 
VÝSTAVA SENIOŘI PRAHA 22
Výstava fotografií z akcí a prací našich 
seniorů v Uhříněveském muzeu.

1. – 31. 10.
HOLA, HOLA, ŠKOLA VOLÁ
Výstava ke 140. a 90. výročí našich škol 
s interaktivní historickou školní 
učebnou. Uhříněveské muzeum.

5. 10. | 9:00
7. UHŘÍNĚVESKÝ BĚH PRKNOVKOU
Pro malé i velké běžce v okolí rybníku 
Vodice a lesoparku Prknovka. Start 
Restaurace U Splavu.

7. – 11. 10. |
TÝDEN KNIHOVEN
Poprvé jsme se zapojili do celostátní 
akce Týden knihoven.  
Více str. 11 UZ.

7. 10. | 14:00 – 18:00
ODPOLEDNE PRO SENIORY
Zábavná show s imitátorem slavných 
zpěváků V. Hronem a s romantickými 
šlágry od Patrika Foxe a Petry 
Zámečníkové v Divadle U22.

5. 10. | 15:00
PITKOVICKÁ DRAKIÁDA
Nebe plné draků a večerní buřty 
s kytarovým doprovodem. Mezi ulicemi 
K Dálnici a Čirůvková.

13. 10. | 13:30
BENEFIČNÍ JARMARK SHM
Kreativní a pohybové dílny, žonglovací 
workshop, bazárek a další. Fara nám. 
Bří. Jandusů. Více str. 23 UZ.

29. – 30. 10. | 
PODZIMNÍ TVOŘIVÝ TÁBOR DDM
Vše pod dohledem zkušených lektorů. 
Více str. 19 UZ.

20. 10. | 9:00
CČE: OSLAVA 100 LET HUSOVY 
KAPLE
Od 9:00 bohoslužby, od 13:30 koncert 
Collegium MUSA PRAGENSIS, od 14:15 
malé občerstvení s povídáním.  
Více str. 22 UZ.

31. 10. | 
HALLOWEENSKÉ KOLEDOVÁNÍ
Akce v Hájku. Sledujte FB.

1. – 30. 11.
HOLA, HOLA, ŠKOLA VOLÁ
Výstava ke 140. a 90. výročí našich škol 
s interaktivní historickou školní 
učebnou. Uhříněveské muzeum.

1. 11. | 16:00
STEZKA OBOROU – DIA DE LOS 
MUERTOS
Oslavte den mrtvých zase trochu jinak. 
Start od muzea. DS UCHO při TJ Sokol 
Uhříněves. Více str. 23 UZ.

7. 11. | 19:30
AUGRINA MUSICA: J. V. MORAVEC
První z podzimních koncertů představí 
premiéru barokních Nedělních nešpor 
z 18. století. Účinkují: soubor Musica 
cum gaudio, pěvecký sbor Local Vocal, 
dirigent M. Šmíd. Více str. 21 UZ.

30. 11. | 20:00
MYSLIVECKÝ PLES
MS „Halali“ Uhříněves vás zve do 
Divadla U22. Zahraje Kolář BANDa 
a bude i tombola. Více str. 19 UZ.

KALENDÁŘ AKCÍ | PROSINEC
15. 12. | 16:30
AUGRINA MUSICA: ENSEMBLE 
FIORELLO
Druhý už adventní koncert z cyklu 
Augrina Musica u Všech svatých. 
Dámský soubor představí hudbu na 
šlechtických dvorech barokní Evropy 
v dobovém provedení. Více str. 21 UZ.


